

## 2023 年中文教学研讨会

四月的温哥华阳光和煦，樱花绽放。第二十二届加拿大汉中文教学研讨会暨大温哥华 K-12 汉语教师协会联合座谈会 加拿大中文教学学会 2023 年会于 29 日至 30 日在美丽的 Crofton House 学校召开。本次会议由加拿大中文教学学会主办，大温哥华 K-12 汉语教师协会协办，吸引了来自于加拿大、澳大利亚和日本的大中小学中文教师和教育研究者约 50 人参与。高贵林孔子学院院长李伟先生和孙兵女士也应邀参加了本次会议。

会议报告涵盖多个主题，包括汉语继承语与非继承语学习者研究、基于内容的汉语课程设计与教学、意义驱动的线上线下混合模式的汉语教学、中文教学中的第一民族意识、汉语学习者的身份建构以及网络工具（如：ChatGPT）在汉语教学中的应用等。在因疫情所致的三年等待之后，热心汉语教学与研究的同行们终于有机会共聚一堂，分享各自的研究成果、实践感悟、教学理念和方法，大家的欢欣之情不言而喻！

本次会议为中文教学者们提供了宝贵的分享与学习的平台，促进了不同地区的中文教学经验和观点的交流。同时，通过介绍和探讨新的教学方法和技术，与会者们也得以拓宽教学视野，推动中文教育的发展与创新。

## **2023 Chinese Language Teaching Conference**

The 22<sup>nd</sup> Canadian TCSL Conference, A Joint Conference with Greater Vancouver K-12 Chinese Teacher Association and 2023 AGM of Canadian TCSL Association were held from April 29 to 30 of 2023 at Crofton House School. This conference was hosted by Canadian Teaching Chinese as a Second Language Association and co-hosted by Greater Vancouver K-12 Chinese Teacher Association. About 50 teachers participated in the conference. Among them were teachers from Australia, Japan and across Canada. Bing Sun and Wei Li from Confucius Institute in Coquitlam were invited to attend the conference.

The conference covered many different topics, study on Chinese language learning for heritage students and non-heritage students, designing of content-based Chinese courses, enchant learning – weaving meaningful engagement on-line and in person, increasing awareness of indigenous people in Chinese teaching, identification of Chinese language learners, utilization of on-line teaching tools such as ChatGPT in Chinese teaching. After three years of Covid-19, the passionate Chinese teachers were so happy that they would finally be able to meet together in person to share their experiences of best teaching practice, teaching ideas and pedagogies and their researches.

This conference provided the opportunity for the Chinese teachers to learn from each other and share their valuable experiences to enhance their Chinese programs in different regions in Canada and the world. At the same time, this conference helped the teachers to have a better understanding of new Chinese teaching ideas and technologies, open their view on Chinese teaching and to promote the further development of Chinese language teaching.

